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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. január 27-i 

soron kívüli üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Dr. Novák 
János, Melsin Valentin (aki később érkezik), Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, 
Sasvári Tamás, Simonovics Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Karvalics Ottó országgyűlési képviselő, Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy 

Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit jogtanácsos, Kliment Tiborné, Svégel Gábor, 
Dr. Druzsin Mónika irodavezetők, Kutiné Csicskár Edit igazgató, Ivusza 
Tamás igazgató, Mergancz Sándor r. ezredes, megyei rendőrfőkapitány, 
Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető  

 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, Karvalics Ottó országgyűlési képviselőt, a VTV nézőit, a 
nagyatádiakat. Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Melles Zoltán és Dr. 
Novák János képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 10 igen – 
szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
5/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. január 27-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Melles Zoltán és Dr. Novák János 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban feltüntetett 
napirendeket tárgyalja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
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6/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád város közrendi, közbiztonsági helyzetéről  
 Előadó: Hegedüs János rendőr alezredes, városi kapitányságvezető 
 
2.) Javaslat Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. évi 

munkatervére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
3.) Előterjesztés a 2011. évi közcélú foglalkoztatás rendszeréről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés a kegyeleti közszolgáltatási szerződés megkötésére 

Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
5.) Előterjesztés a Városi Kórház által biztosított egészségügyi szolgáltatások 

elhelyezési és strukturális feltételeinek átalakítására  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
6.) Előterjesztés az intézményi alapító okiratok módosítására  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
7.) Előterjesztés a központi ügyeleti szolgálat feladatainak ellátására megkötött 

közreműködői szerződés felbontására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 1/a. szám alatti ingatlan bérleti díj 

megállapításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség bérleti hasznosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
10.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú 

beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
11.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
12/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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12/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
13.) Interpellációk, kérdések 

 
14.) Előterjesztés a Képviselő-testület 291/2010.(XII.16.) számú határozatának 

végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád város közrendi, közbiztonsági helyzetéről  
 Előadó: Hegedüs János rendőr alezredes, városi kapitányságvezető 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Mergancz Sándor r. ezredes, megyei rendőrfőkapitány, 
valamint Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető. 
 
Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető: 
Gratulál a képviselők megválasztásához, a munkához sok sikert kíván. 
A tavalyi év volt az első esztendő, amelyet már kibővített feladatrendszerrel és létszámmal 
oldottak meg.  
A demográfiai mutatók, foglalkoztatáspolitika, szociológiai helyzet a bűnmegelőzéssel, a 
bűnüldözéssel és a bűnügyi helyzettel ok-okozati összefüggésben vannak. A térség elöregedő 
népességgel, magas munkanélküliséggel rendelkezik, ez megmutatkozik a bűnügyi 
mutatókban is.  
A gazdasági helyzettel összefüggésben áll a vagyon, ill. a személy elleni bűncselekmények 
számának emelkedése. A gazdasági helyzettel összefüggésben áll, hogy a vagyon helyzettel 
összefüggő bűncselekmények, elsősorban a lopások száma emelkedett, amelyet viszonylag 
kisebb értékre követnek el. Az írásos jelentés tartalmazza a részletes statisztikai adatokat.  
A szándékos testi sértések száma emelkedett, ez mutatja, hogy jelentős agresszió van jelen, 
különösen az italozó életmódhoz kapcsolódóan.  
Sajnos a statisztikai adatok azt mutatják, hogy még mindig nagyon sokan vannak, akik ittasan 
mernek gépjárművet vezetni, jogilag mindent elkövettek a járműforgalomból való kiszűrésük 
érdekében.  
A közrend elleni bűncselekmények számának emelkedése abból adódik, hogy az ügyészség 
álláspontja a tavalyi évben megváltozott a visszaélés okirattal és a visszaélés készpénz-
helyettesítő fizetőeszközzel bűncselekmények esetében.  
A bűncselekmény nyomozásának eredményessége némileg visszaesett. A Nagyatádi 
Rendőrkapitányság azonban a tavalyi évben megduplázta a bíróság elé állítások számát, ezzel 
harmadik lett Somogy megyében a Siófoki és a Kaposvári Kapitányság után.  
A kapitányság illetékességi területén nem volt élet elleni bűncselekmény, annak kísérlete sem, 
nem volt emberölés, nem volt erőszakos közösülés, fegyveres rablás, bank, pénzintézet ellen 
sem követtek el rablást, annak kísérletét sem.  
Emelkedő bűncselekményszám mellett nem a súlyos bűncselekmények számai emelkedtek 
meg.  
2010. év a lakosságnál a bizalom megerősítésének éve volt.  
Halálos baleset nem volt sem 2009-ben, sem 2010-ben a város közigazgatási területén. 
Sajnálatos, hogy nagyon sokan vannak a városban, akik a kerékpárjukkal a járdán 
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közlekednek, ebből adódóan sajnos volt is egy súlyos baleset.  
2010-ben sikerült a város közrendjét és közbiztonságát megtartani, élhető közbiztonságú 
településnek tartja Nagyatádot.  
A tavalyi évi beszámolójánál javaslatként fogalmazódott meg, hogy a rendőrök többet 
mutatkozzanak az utcán, ennek az erejükhöz és a lehetőségekhez képest megfeleltek. Kérés 
volt, hogy a rendőrkapitány a bűnüldözői munkáról is többet beszéljen a nyilvánosság előtt, 
nem csak a bűnmegelőzői munkáról. Ennek is eleget tett, részletes tájékoztatást nyújtott a 
rendőrség bűnüldözési tevékenységéről. 
Köszöni a képviselő-testület 2010. évben nyújtott partneri tevékenységét. 
 
Megérkezik az ülésre Melsin Valentin képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 11 fő.  
 
Mergancz Sándor r. ezredes, megyei rendőrfőkapitány: 
Kapitányságvezető úr nem volt könnyű helyzetben, egy olyan kapitányságot kellett átvennie, 
ahol a rendőri visszaélések nem voltak ritkák, éppen ezért nagyon komoly fegyelemkezelő 
munkát folytatott, amelyet Horváth László alezredes úr már korábban megkezdett. Megváltak 
az ittasan gépkocsit vezető kollégától, valamint a bűnügyi osztályvezető személyében is 
változás lépett be, jelenleg saját kinevezett bűnügyi osztályvezetője van a kapitányságnak, aki 
az elmúlt pár hónapban bizonyította a rátermettségét.  
Az a fő cél, hogy bizonyos változásokra a rendőrség időben tudjon reagálni, olyan helyen kell 
megjelenni időben és láthatóan, ahol ezeket a jogsértéseket elkövették, a járőrszolgálatot 
olyan helyen kell megerősíteni, ahol vissza lehet szorítani ezeket a cselekményeket.  
Nagyon elégedett a kapitányságvezető úr munkájával, jó munkát végzett. A lakosság többsége 
is úgy gondolja, hogy végre egy olyan kapitánya van a városnak, akire semmiféle árnyék nem 
vetődhet a becsületessége és a munkához való hozzáállása vonatkozásában. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Megköszöni a kapitány úr együttműködését a közterületen való dohányzás szabályozásának 
vonatkozásában. Érdekes lenne megvizsgálni, hogy a gazdaságilag fejlettebb, vagy 
fejletlenebb régiók bűnözési előfordulása arányban van-e?  
A három csapás törvénye és az, hogy a 20.000 Ft alatti lopás ügyében is eljárást indítanak, 
hogyan változtatják meg a dolgokat? Van-e apparátus ennek a kivitelezésére? A kis kerteket 
már alig művelik meg, már nem is tartanak majorságokat, mert mindent ellopnak. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A polgárőrök évzáró értekezletén az hangzott el, hogy csökkent a rendőrséggel való 
együttműködés, mintha a rendőrség kevesebb esetben vette volna igénybe a polgárőrök 
munkáját, segítségét.  
A rendőrség milyen területen és hol tervezi igénybe venni a polgárőrséget? Nyilván van 
lehetőség arra, hogy hathatós együttműködés alakuljon ki a két szervezet között. 
Van-e arra kimutatás, hogy a rendőrségi jelenlét gyalogosan, vagy gépkocsival történik-e? A 
lakosság szeretné, hogy több gyalogos járőr legyen jelen.  
Mennyire van jelent a városban a kábítószer, történt-e akármilyen irányban elmozdulás, 
milyen intézkedések történnek a megelőzés, kiszűrés érdekében?  
Mennyire van feltöltve az állomány?  
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Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az elmúlt diszkó tragédia kapcsán kérdezi a kapitányságvezető urat, hogy Nagyatád város 
nyilvános szórakozóhelyeinek ellenőrzésére létezik-e valamiféle terv arra vonatkozóan, hogy 
a diszkóba megfelelő létszámú vendéget engedjenek be, ill. a fiatalkorúak mennyire szűrik ki?  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A rendőrkapitányság jelenleg mekkora létszámmal dolgozik?  
Terveznek-e létszámnövelést? 
 
Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető: 
2010. augusztus 19-én lépett hatályba a szabálysértésekről szóló törvények változtatása. 
Korábban anomália volt abból adódóan, hogy amennyiben 20.000 Ft alatt történt a 
normasértés – főleg a vagyon elleni bűncselekmények vonatkozásában – akkor az jegyzői 
hatáskörbe volt utalva. A jegyzők nincsenek arra felkészítve, hogy nyomozati cselekményeket 
végezzenek és felderítsék azt, hogy ki volt az elkövető. Augusztus 19-től a rendőrség 
hatáskörébe vannak utalva azok az ügyek, amelyek elkövetési értéke a 20.000 Ft-ot nem 
haladják meg. Bízik abban, hogy ennek lesz majd visszatartó ereje, voltak már elfogások.  
A három csapás végrehajtásával a rendőrségnek nincs dolga, az igazságszolgáltatás, a bíróság 
az, aki feldolgozza és foglalkozik a törvénnyel.  
Az, hogy a tavalyi évben statisztikailag csökkent az együttműködés a polgárőrséggel abból is 
ered, hogy a polgárőrség nincs alárendelve a rendőrségnek. A polgárőr egyesület elnökét nem 
szólíthatja fel arra, hogy hány és milyen járőrt állítson ki. A szolgálat ellátását össze lehet 
hangolni.  
227 fős a Nagyatádi Rendőrkapitányság állománytábla szerinti létszáma, jelenleg 224 fő a 
tényleges létszám, ebből 24 fő közalkalmazott 200 fő hivatásos állományú. Az átlag életkor 
meghaladta a 33 évet.  
Egyet ért azzal, hogy nagyobb létszámban kellene gyalogos járőrszolgálatot teljesíteni, a 
belvárosban kitűnően működik a dolog, de a kinti területekre a rendőrnek gépkocsival kell 
riasztás esetén kimenni a helyszínre.  
Vannak előrelépések, eredmények a kábítószer vonatkozásában, a közelmúltban helyeztek 
előzetes letartásba személyeket. A jelek bíztatóak, részletekkel nem kíván szolgálni, szűkebb 
körben néhány megosztható információval tud szolgálni.  
A közelmúltban történt sajnálatos diszkó balesetet követően a jövőbeni hasonló esetek 
megelőzésére az Országos Rendőrkapitányság tervet készített, melynek végrehajtása 
folyamatos. Eddig is jelen voltak a szórakozóhelyek ellenőrzésében, nem a fiatalkorúakat, 
hanem a gyermekkorúakat szükséges kiszűrni. Az ifjúságvédelemmel vannak közös 
ellenőrzések, de létszámlehetőségek keretet szabnak. Épp ma délelőtt ellenőrizték azt a 
közterületeken, hogy a gyermekek, akiknek iskolában kellene lenniük miért nem ott vannak? 
A sajnálatos eset apropóján még nagyobb figyelmet fognak fordítani a szórakozóhelyek 
ellenőrzésére megelőzendő az ilyen jellegű eseteket.  
Tervezik az állomány bővítését, két fő felvételére tett javaslatot a főkapitány úrnak. A 
bővítéshez pénzügyi fedezetet szükséges biztosítani.  
 
Ormai István polgármester:  
A kapitány úr által említett létszám a teljes kapitányság területe, őrsökkel, határrendészettel. 
 
Mergancz Sándor r. ezredes, megyei rendőrfőkapitány: 
A vagyon elleni bűncselekmények változása százalékos arányban Somogy megyében 26,4%, 
Nógrádban 31,30 %, Veszprémben 37 % , Fejér megyében 31 %, Békésben 42 %. A 
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statisztikák nem minden esetben tükröznek valós képet. Országosan emelkedés következett be 
a vagyon elleni bűncselekmények számában.  
A szabálysértési őrizetekkel élésen kiemelkedik Somogy az országos átlaghoz képest. A 
bíróságnál történik ennek a kezelése, hiszen minden elzárással sújtandó esetet bírósági eljárás 
előz meg.  
Üdvözölték azt a változást, hogy a Megyei Polgárőr Szövetségnek új vezetője van, aki 
teljesen együttműködő. Azt elérték, hogy minden polgárőr szolgálatról vezénylést megkapnak 
az ügyeletek, ehhez viszonyítottan tudnak szolgálatot tervezni és közös szolgálatot kiadni.  
A gyalogos járőrkimutatás nem áll rendelkezésre, de jó ötlet a jövőre vonatkozóan. Az idei 
évtől be is fogják vezetni ennek kimutatását.  
A kábítószer-bűnözést egy társadalomban sem sikerült megszüntetni. Természetesen 
odafigyelnek azokra a jelenségekre, amelyek az iskolák környékén a fiatal korosztályt érintik, 
de álláspontja az, hogy több erőt kell most arra befektetni, hogy a betöréses lopásokat 
megpróbálják visszaszorítani, persze nem hagyva a kábítószer-bűnözést elterjedni – nehogy 
valaki félreértse – de a rendelkezésre álló operatív erőket olyan irányba próbálta orientálni, 
hogy legalább olyan szinten foglalkozzanak a betörők elfogásával, mint a kábítószer-
bűnözéssel. Kábítószeres statisztikát-annyit csinálnak, amennyit akarnak, hiszen ha bemennek 
egy szórakozóhelyre, egy rendezvényre és ott a fogyasztókat elkezdik felderíteni, ekkor ezzel 
ugyan a statisztika emelkedik, de a kábítószer-bűnözés nem fog megszűnni. A kábítószer-
bűnözésnél minél nagyobb halakat kell megfogni. Ez természetesen egy hosszú folyamat. 
Filmekből már ismeretes, néha a kisebb halakat figyelemmel kísérve lehet a nagyobb 
terjesztőkhöz eljutni. Somogyban most is elég szép eredményeket értek el ezen a téren.  
A tragédiát követően parancsot adott a megyében lévő szórakozóhelyek felmérésére. Azt az 
utasítást kapták, hogy ezeket az ellenőrzéseket úgy hajtsák végre, hogy lehetőleg a 
tisztességesen, megfelelő számban mulatozó fiatalokat ne zavarják.  
Jelenleg nem tudja megígérni azt, hogy Nagyatád állományi bővítést kap, amennyiben 
lehetőség lesz rá, bővíteni fognak. 
 
Hozzászólások: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Az ifjúságvédelemmel kapcsolatos prevenciók, elképzelések megfelelőek. Sajnos a mai 
fiatalok körében egyre gyakoribb az agresszivitás, amely kapcsolódhat az italozáshoz is, 
amelyet sajnos egyre több családban lehet észlelni. A fiatalok nincsenek tisztába az 
agresszivitás következményeivel. A visszafojtásra mindenféleképpen lépéseket kell tenni.  
Tapasztalható, hogy a gyermekek csellengnek, nem mennek iskolába, szórakozóhelyeken 
töltik az iskolaidőt. 2009-ben felajánlotta segítését, melyet továbbra is fenntart. A 
közbiztonságon belül a gyermek és fiatalkorúakkal kapcsolatos agresszióból eredő problémák 
megelőzésére, felvilágosítására fektessenek továbbra is hangsúlyt.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Nagyon jó együttműködést alakított ki a Nagyatádi Rendőrkapitányság a Szociális és 
Gyermekjóléti Ellátórendszerrel. A családgondozók többször részt vettek járőrözésen. Az 
iskoláztatási támogatás felfüggesztésre kerül, amennyiben a gyermekek igazolatlanul 
hiányoznak az iskolából és az 50 órát meghaladja. Ez egy olyan prevenciós tevékenység, 
amellyel csökkenthető az igazolatlan hiányzások száma.  
Szóróanyagokkal az időskorúak felvilágosítását is elő lehet segíteni, jobban fel tudnak 
készülni, ha betöréssel, agresszióval szembesülnek, hogy mire kell figyelniük.  
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Dr. Ludas László alpolgármester:  
Tudja, hogy a statisztikák – amennyiben nem néznek a számok mögé – elég torz képet tudnak 
mutatni. Kéri, hogy amennyiben a lakosság bejelentést tesz, ne éreztessék vele, ne beszéljék le 
a feljelentésről pusztán azért, hogy ne rontsa a statisztikát. Ez irányba ne kösse a rendőröket 
az, hogy a bejelentő személy egyébként olyan bejelentést tesz, ami előreláthatólag 
eredménytelen lesz. Rossz érzetet kelt a lakosságban, ha azt érzik, hogy nem kívánnak 
foglalkozni az ügyével. Ezt ő nem úgy fogja megélni, hogy azért nem akarnak foglalkozni, 
mert eleve eredménytelenségre van ítélve az ügy, hanem úgy éli meg, hogy nem akarnak 
foglalkozni az ügyével. 
Lehet bármilyen, rossz, vagy jó statisztikát készíteni, ha a nagyatádi lakosok nem érzékelik a 
rendőrség eredményes munkáját, az ő biztonságérzetük sokkal fontosabb.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az, hogy 16 évig hallgatta a rendőrség beszámolóját és nem szólt hozzá - holott 25 évet töltött 
nem is akármilyen beosztásban a rendőrségen - nem volt véletlen. Egyet ért azzal, hogy a 
Nagyatádi Rendőrkapitányságnál morálisan lényegesen javult a helyzet, külső szemlélőként 
szintén így látja.  
Az elmúlt években sokszor szégyellte magát, olyan információk jöttek a rendőrségről. Pintér 
belügyminiszter úr jól mondta, hogy át kell világítani a rendőrséget szerkezetileg, 
módszertanilag, valamint megbízhatóság szempontjából is.  
Sok bűncselekmény nem jut a rendőrség tudomására, mert eleve be sem jelentik az 
állampolgárok, lényeges, hogy az állampolgárok bizalommal forduljanak a rendőrséghez. 
Azokat a bűncselekményeket is igyekezzenek felderíteni, amelyeknek még nem tudja a 
tettesét. A polgárőrségnek éppen úgy meg kell válogatni a tagjait, mint a rendőrségnek.  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Ormai István polgármester:  
Fejezze be a gondolatot természetesen a képviselő úr. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Abba kell hagynia, de lesz még kétszer két perce beszélni. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A mozgóbűnözéssel kapcsolatosan három jelenséget tart veszélyesnek. Házalások alkalmával 
fel tudják mérni a terepet. A megélhetési bűnözést nem fogadja el. A megélhetési bűnözők 
nem azok közül kerülnek ki, akik becsületesen szeretnének élni és nincs munkájuk, hanem 
pontosan azok, akik nem akarnak dolgozni. A bűnözők egymásnak tippeket is adnak, ez 
nagyon megnehezíti a felderítést. Fontos az együttműködés polgárőrökkel, mezőőrökkel.  
A védő és óvóintézkedések jogszabályi hátterével komoly gondok vannak. Hiába érkeznek be 
az információk, amelyekkel eredményesen meg lehetne akadályozni az iskolai, akár a 
családon belüli erőszakot is.  
 
Megszólal a hozzászólás időtartamának lejártát jelző hang.  

 
Ormai István polgármester:  
Bizonyos tapasztalatokat most megismerhettek a jelenlévők. 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A nyugdíj-korhatár megemelésével a negatív mutatókon javítani lehetne.  
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Ormai István polgármester:  
Egyre inkább van jelentősége a bűnmegelőzési munkának, tevékenységnek, a tájékoztatásnak. 
A Megyei Főkapitányság nemrégiben adott ki az időskorú személyek számára családi 
házakhoz is eljuttatott tájékoztatót a besurranó tolvajokkal kapcsolatosan, amelynek nagyon 
jó visszhangja volt. A szülők számára is és a gyermekek számára is figyelemfelhívást kellene 
tenni.  
A kerékpáros közlekedés feltételeinek a javításán is dolgoznak. Tudatosodott, hogy vannak 
bizonyos területek, ahol változtatni kell a kerékpáros közlekedés feltételein ahhoz, hogy 
szabályosan, kényelmesen és biztonságosan tudjanak közlekedni. Egyeztetni fogják a 
megfogalmazott elképzeléseket, a következő évek során igyekezni fognak ezek 
megvalósítását.  
Azért fontos, hogy a települések tárgyalják a rendőrség beszámolóját, mert a közbiztonság a 
közlekedés minden állampolgárt érint. A képviselő-testületek hivatottak tolmácsolni az 
észrevételeket és felhívni a figyelmet arra, hogy mit látnak, mit tapasztalnak az adott 
településen.  
Az itt elhangzottak tükrözik, hogy mit látnak-tartanak a nagyatádiak fontosnak. Az biztos, 
hogy a helyi társadalom és a rendőrség kapcsolata valóban a biztonságérzet, az intézkedő 
rendőrök magatartása, fellépése, hozzáértése, intelligenciája, tudatossága tényezőiből áll 
össze. Ezért nagyon fontos a szervezet tudatos és következetes, koncepcionális irányítása, 
vezetése. Kiszámítható és stabil vezetés fontos. Az elhangzottakból az látszik, hogy fontosnak 
tartják azt, hogy a vezetői állomány stabilitása, megerősítése, a szakmai munka jobb végzése 
az ami meg fog jelenni a hétköznapi munkában és a járőrök munkájában is. Érzékeli a 
tudatosságot, a következetességet, azt hogy előreláthatóan, a feladatokat a célokat 
összerendezve végzi munkáját a Nagyatádi Rendőrkapitányság.  
Köszöni az együttműködést, melyet zavartalannak és eredményesnek tart. Az önkormányzat 
partner, nyitott a kezdeményezések iránt. Nem csak ilyenkor, hanem év közben is elmondják 
azokat a tapasztalatokat-észrevételeket, amelyeket a lakosságtól szereznek be, ezzel segítve a 
rendőri munkát.  
Dr. Novák Jánost kérdezi, hogy személyes érintettség kapcsán szeretne-e hozzászólni? 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A hozzászólásokra szeretne reflektálni. 
 
Ormai István polgármester:  
Erre nincs lehetőség. Mindenkitől kéri, hogy tartsák be a tárgyalásos formákat. 5 perc, 2 perc 
és esetleg személyes érintettség kapcsán lehet még egyszer 2 percet szólni. Kérdezi Dr. 
Kovács Ildikó jegyző asszonyt, hogy jól mondja-e? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen. 
 
Ormai István polgármester:  
Természetesen, amennyiben Novák úr úgy érzi, hogy személyes érintettség kapcsán szeretne 
szólni, megadja a szót, de azt kéri, hogy a tárgyalási rendet tartsák be a mostani napirend 
kapcsán is és a későbbiekben is. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Polgármester úr említette a kerékpáros közlekedést. Forgalomszervezés és forgalombiztonság 
szempontjából a rendőrség nagyobb tapasztalatokkal rendelkezik, mint az önkormányzat 
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szakigazgatási szerve, ezért kéri a volt rendőr kollégákat, hogy nyújtsanak segítséget a 
Polgármesteri Hivatal illetékes dolgozójának.  
 
Ormai István polgármester:  
Még egyszer kéri minden képviselőtől, hogy tartsák be a szabályokat. Ez nem személyes 
érintettség volt.  
 
Hegedűs János r. alezredes, kapitányságvezető: 
Vette a jelzést, hogy a gyermek és ifjúságvédelem nagyon fontos. A közeljövőben, március 
végéig egy nagyszabású konferenciát szerveznek itt Nagyatádon. 2009 decemberében a 
családon belüli agresszióról volt szó, most pedig az internetbűnözés és az internet veszélyei 
témakörben kerül megszervezésre, amelyre három neves előadót kívánnak meghívni.  
Egyet ért Ludas alpolgármester úr statisztikai megközelítésével. Legfontosabb az emberek 
biztonságérzete. Szeretné elérni, hogy az illetékességi területen a lakosok jól érezzék 
magukat, azon vannak, hogy lehetőségük szerint biztosítsák a maximális biztonságot a 
technikai lehetőségükhöz, humán erőforrásaikhoz és pénzügyi lehetősségeikhez képest.  
Nem tud róla, hogy feljelentőt bárki is elutasított volna. Ellene van az ilyen rendőri 
magatartásnak, nem is szeretné, ha ilyen előfordulna. Olyan viszont előfordul, hogy valaki 
lemond arról, hogy valaki feljelentést tegyen, inkább legyint egyet. Ezeket az embereket 
inkább bátorítani tudja, akkor kapnak valós képet a bűnügyi helyzetről, ha minden egyes 
bűncselekmény eljut a rendőrséghez.  
A statisztikai adatok nincsenek kozmetikázva, azok megtörtént események, ilyen 
eredményességet tudnak felmutatni.  
2010-ben háromszor annyi fegyelmi eljárást kezdeményezett, mint 2009-ben, nem azért, mert 
a helyzet rosszabbodott, hanem azért, mert igyekeznek betartani a következetes vezetői 
magatartást. Bízik abban, hogy az évek meghozzák az eredményt. Csak fegyelmezett és 
erkölcsileg tartással rendelkező testülettel lehet eredményeket elérni.  
Czimbalek képviselő úr említette a nyugdíj korhatárt. Törvénymódosítás kell ahhoz, hogy a 
rendőrség, ill. a fegyveres testületek milyen nyugdíjkondíciókkal tudnak elmenni. Januárban 6 
ember adta be a nyugdíjazási kérelmét, 4 adta be, 2 fő pedig előre jelezte szándékát, 37 és 38 
éves emberekről van szó, akiknek megvan a 25 évük. Már másnap bejelentették, hogy 
szeretnének elmenni nyugdíjba, nincs jogilag lehetőség a visszatartásukra. Megélik ennek a 
hátrányát, tapasztalt emberek mennek el, akik fizikai erejük teljében vannak, igaz, hogy van 
egészségkárosodásuk, de ott van mögöttük az a szellemi tőke, ill. kapcsolatrendszer, amivel 
lehetne a közjog és a köznyugalom érdekében dolgozni.  
Minden elhangzott gondolat megszívlelendő, igyekezni fognak megfelelni ezeknek az 
elvárásoknak.  
 
Mergancz Sándor r. ezredes, megyei rendőrfőkapitány: 
Köszöni a Novák képviselő úr által elmondottakat, melyekkel természetesen tisztában vannak. 
Törekednek arra, hogy a fiatal állomány irányába levetítsék, hogy ők is fogják fel, hogy miről 
beszélnek. Minden fórumon a lakossági bizalom elsődlegességét hangoztatja. Amennyiben 
nincs lakossági bizalom, nincs kétirányú információáramlás. A rendőrség nem kap 
információt a lakosságtól, a lakosság sem fogadja meg azokat, amelyek a bűnalkalmakat 
csökkenthetik. Főleg emiatt is kezdeményezett személyi változásokat, hogy olyan emberek 
kerüljenek pozícióba, akik megjelenítenek egy rendőri egységet, akik tényleg a bizalom jeleit 
tudják a lakosság irányába sugározni.  
A kritikát felvállalják, minden esetben arra próbálják irányítani a lényeget, ami éppen 
szükséges. 
Nincs szükség törvényi változásra a nyugdíjkorhatár vonatkozásában, hiszen az állomány egy 
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része, aki elmenekült, az elment. A 25 év munkaviszony megléte mellett kell, hogy 
egészségügyileg alkalmatlan legyen ahhoz, hogy nyugdíjba tudjon menni.  
Egy dologra lenne szükség, a felülvizsgálati eljárás megszigorítására. Egyet ért azzal, hogy 40 
éves emberek ne menjenek nyugdíjba, ez teljesen jogos, viszont csínján kell bánni ezzel a 
kérdéssel, mert amíg nem szabályozzák, addig az állománynak az a része is ki fog áramlani, 
akire még számíthatnak. Ha ők kimennek, akkor páran maradnak csak, nem fogják tudni a 
feladatokat ellátni, hiszen, csak fiatalok maradnak, így nem lehet eredményes munkát 
végezni.  
Meg kellene vizsgálni, hogy az egészségügyileg alkalmatlannak nyilvánítottak valóban 
alkalmatlanok-e? Nem egy olyan embert látott, aki 40 évesen elment nyugdíjba egészségügyi 
felülvizsgálatot követően és most kidobó valamelyik diszkóban és kicsattan az egészségtől. Itt 
a végrehajtással van probléma.  
 
Ormai István polgármester:  
Tanulságos és konstruktív volt a napirend tárgyalása, mindenkinek köszöni a hozzászólásokat, 
a kérdéseket, a vendégek szakszerű, hozzáértő válaszait, információkat.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád város közrendi, közbiztonsági 
helyzetéről szóló beszámolót. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád város közrendi, 
közbiztonsági helyzetéről szóló beszámolót egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
7/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád város közrendje-, 
közbiztonsága és közlekedés-biztonsága helyzetéről szóló beszámolót elfogadja. 
 
 
2.) Javaslat Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. évi 

munkatervére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 

Ormai István polgármester:  
Az augusztus 25-ülésen tárgyalja a képviselő-testület a Bursa Ösztöndíjpályázathoz való 
kapcsolódást. A bizottsági véleményezők sorába kerüljön bele a Szociális és Egészségügyi 
Bizottság is, hiszen ők is illetékesek ebben a dologban.  
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testületének 2011. évi munkatervére vonatkozó javaslat határozati javaslatát a kiegészítéssel 
együtt.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 2011. évi munkatervére vonatkozó javaslat határozati javaslatát a 
polgármester kiegészítésével együtt egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
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8/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. évi munkatervét 
elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

 

3.) Előterjesztés a 2011. évi közcélú foglalkoztatás rendszeréről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Karvalics Ottó országgyűlési képviselő: 
Örül, hogy a polgármester úr kihasználja a jogszabály által biztosított lehetőségeket. A 
közmunka program a munkanélküliség szociális úton való kezelése. Ki lehet vele váltani sok 
költséget is. jogszabályi változás volt, hogy aki nem teljesít 30 napot a 2011-es évben 
foglalkoztatásban, az kizárja magát a következő évben a szociális juttatások lehetőségeiből is. 
Amennyiben a kiközvetített dolgozó visszamondja a munkát, ugyancsak kizárja magát a 
szociális ellátás lehetőségeiből is. Ez nagyon fontos. Kialakult egy olyan réteg, akik nem is 
szeretnének dolgozni, beállt az életszínvonaluk egy olyan szintre, ahol elbukdácsol, eléldegél 
és nem is kíván dolgozni. Ez a harminc napos, négy órás foglalkoztatás arra jó, hogy 
tisztázzák azt, hogy ki akar és ki nem akar dolgozni. Mindig közölni kell, tudatosítani kell a 
kiközvetített munkavállalókban, hogy ha elutasítja a munkát, kizárja magát. Ki lett terjesztve, 
nem csak az önkormányzat foglalkoztathatnak, a vállalkozók is. Ennek több célja van, 
Nagyatádon értelmes munkát tudnak adni a közfoglalkoztatottaknak, de ez nincs mindenhol 
így.  
Azzal, hogy a vállalkozók is pályázhatnak és ugyanazt a támogatást megkapják, mint az 
önkormányzatok, lesz egy kiválasztódás, a vállalkozásoknak, a valós munkahelyet 
teremtőknek meglesz a lehetősége, hogy ne a saját pénzükön, a saját kárukon válasszák ki 
ebből a társaságból azt a munkaerőt, aki dolgozni akar, szeretne, aki vállalja munkát és lehet 
is vele dolgoztatni. Év végére ez tisztázódni fog, erre a négy órás foglalkoztatás kiváló.  
A hat- és nyolc órás foglalkoztatás arra való, hogy a rossz anyagi helyzetbe került 
vállalkozások időlegesen segíteni tudjanak a saját lehetőségeiken, munkabért takarítsanak 
meg, ne kelljen felvenni munkát, fokozza a termelést, az önkormányzatnak pedig az 
intézmények fenntartásánál felmerülő esetleges pénzügyi hiányokat csökkenteni lehet.  
Kéri, hogy a lehető legnagyobb számban használják ki az állam által biztosított lehetőséget 
mind a két téren, a kiválasztódás és a lehetőségek megadása terén.  
Aki nem tud dolgozni, az menjen szociális segélyre és nem közmunkára, aki pedig nem akar 
dolgozni, az saját maga választotta azt a módot, amelyiket személy szerint nem tud tolerálni. 
Ebben az országban munka nélkül, más által megtermelt javakból nem szabad senkinek 
megélni, csak annak, aki rá van szorulva és nem tud dolgozni. Természetesen ehhez 
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munkahelyeket kell létesíteni, bízik benne, hogy ezek létesítése hamarosan beindul, a 
Széchenyi Tervvel és egyéb intézkedésekkel lehetőséget adnak munkahelyteremtésre.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Barcs semmivel sincs jobb helyzetben, mint Nagyatád, különösen a munkahelyek és azok 
felszívóképessége tekintetében. Kéri, hogy a képviselő úr tolmácsolja a jogalkotó felé, hogy 
vannak olyan térségek, ahol viszont van olyan ember, aki dolgozni is szeretne, akar, el fog 
jönni ebbe a négyórás rendszerbe dolgozni, ameddig lehet, foglalkoztatásra kerül, utána újra 
kikerül ebből a rendszerből és nem találja meg a helyét a vállalkozói szférában, nem lesz 
munkahelye. A belső somogyi térségben nagyon nagy szükség volna arra, hogy munkahelyek 
létesüljenek. Egy jogszabálynál nem lehet differenciálni, mert azt az egész országra hozzák 
létre, de ez a mostani gondolat, ami valóban arra szolgál, hogy visszaterelje az embereket a 
munka területére, egy nagyvárosban, Győrben, vagy Budapesten teljesen másképp 
alkalmazandó és más dolgokat hoz a felszínre, mint egy ilyen térségben.  
Kéri, hogy amikor meglesznek majd a tapasztalatok és majd lehet látni, hogy valóban fel tudja 
szívni a vállalkozói szféra, vagy nem, mert nem létesült olyan mennyiségben új munkahely, 
akik az innét kikerülő embereket fel tudnák szívni, akkor ezt gondolja át a jogalkotó is.  
A szándék jó, csak nehézségeket okozhat ott, ahol kellő ütemben nem fognak létesülni új 
munkahelyek. Ez a probléma Barcsnál ugyanúgy megjelenik. 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Az országos közmunkaprogram milyen határidővel indul? 
 
Karvalics Ottó országgyűlési képviselő: 
A négyórások most, április elsejével indulnak a hat-nyolcórások, már pályáztathatók. Ez 
beindult. Ősszel egy új program indul, a tapasztalatok leszűrését követően.  
A leghátrányosabb térségekre vonatkozóan lesznek kedvezmények, amelyek erre a területre 
ösztönöznek. A térségnek ugyanaz a problémája, a valós szakmunkásokból, a használható 
munkaerőből kezd kiürülni. A mezőgazdaságra vonatkozóan most fog kijönni a támogatási 
rendszer, a térség munkahelyteremtését ez fogja nagyban befolyásolni. 
A helyi vállalkozások felfuttatása nagyon fontos. Az a célja, hogy a célzott pénzek, a helyhez 
kötött, a leghátrányosabb térségbe juttatandó pénzek valóban itt mozogjanak, itt élénkítsék a 
piacot, itt tegyék élhetőbbé ezt a környéket és tartsák itt az embereket, csalják vissza azokat a 
fiatalokat, akik innen elmentek és hajlandóak visszajönni. Ez a legfőbb cél, ezért próbálnak 
tenni, a közbeszerzési törvényt ezért módosítani kell, ezért mindent meg fog tenni, különben a 
térség nem fog kilábalni a jelen helyzetből.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nagyatádon és országszerte is rosszul élik meg, hogy közfoglalkoztatottként nem annyian 
tudnak részt venni, ahányan szeretnének, vagy eddig részt vettek. Nyilván ezt globálisan kell 
szemlélni és a vállalkozói szférában több munkahelyet teremteni. A legnagyobb gond az, 
hogy 55 %-os foglalkoztatással nem lehet előrelépni. Ezt ígérték, a Fidesz Frakció erre 
szeretné a legnagyobb hangsúlyt fektetni. Több céggel folytatnak tárgyalást, próbálják 
idehozni a foglalkoztatókat, felmérték a munkaerő lehetőségeket, próbálnak olyan jellegű 
tevékenységet idehozni. Reméli, hogy ez a közeljövőben sikerülni is fog.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2011. évi közcélú foglalkoztatás 
rendszeréről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. évi közcélú foglalkoztatás 
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rendszeréről szóló előterjesztés határozati javaslatát egyhangú – 11 igen – szavazattal 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
9/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közcélú foglalkoztatás 2011-
es rendszerét jóváhagyja. 
 
 
4.) Előterjesztés a kegyeleti közszolgáltatási szerződés megkötésére 

Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az előterjesztéshez kiosztásra került egy módosítás. A testületi anyag kiküldését követően 
további egyeztetések folytak a szolgáltatóval, így került módosításra, és pontosításra a 
szerződés tervezet 4. pontja, amiben a közszolgáltatónak az egyéb bevételei terhére vállalt 
feladatai kerültek pontosításra, valamint a szerződés-tervezet 12. pontja helyében, a 
megszüntetések témakörében átrendeződés és pontosítás történt, valamint a közszolgáltatási 
szervezetek elnevezése került ki a szerződés tervezetből. 
Kéri a testülettől, hogy ezzel a módosítással tárgyalja ezt a napirendet és kéri, hogy így 
fogadja el.  
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A bodvicai temető északi oldalán elhelyezkedő sírhelyekhez egy elég rossz minőségi úton 
lehet feljutni. Szóba került az, hogy egy szilárd burkolatú feljáró fog készülni a közeljövőben, 
ezt hiányolja a 4. pontból. Miért nincs bent? 
 
Ormai István polgármester:  
A kft. ügyvezetője, Puskás Béla úr elnézését kéri a testületnek, de ő az Országos Temetkezési 
Egyesület alelnöke és mivel nincs elnöke az egyesületnek, így most ő elnököl, Budapesten 
van, ezért nem tud itt lenni. A tegnapi Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság ülésén jelen 
volt.  
Azért nem tudják szerepeltetni, mert ilyen jellegű konkrét beruházást nem vállalhatnak ők, de 
ettől még az önkormányzat meg tudja csinálni, de a déli oldalról tudott… 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A déli oldalról van szó, elnézést kér. 
 
Ormai István polgármester:  
Akkor egyről beszélnek. A járdaépítést különböző okok miatt nem tudják szerződésben 
vállalni. Megvalósítható, az önkormányzat által biztosan. A négyéves városfejlesztési 
program tárgyalásakor ezt feltétlenül figyelembe kell majd venni.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a kegyeleti közszolgáltatási szerződés 
megkötésére vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát a jegyző asszony módosításával 
együtt.  
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a kegyeleti közszolgáltatási 
szerződés megkötésére vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát a jegyző asszony által tett 
módosítással együtt egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot 
hozza: 
 
10/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonát képező köztemetők kegyeleti közszolgáltatás keretében történő 
fenntartásával és üzemeltetésével a Somogy Megyei Temetkezési Szolgáltató Kft. 
bízza meg. 

 
2.) A Képviselő-testület a Somogy Megyei Temetkezési Szolgáltató Kft.-vel kötendő, 10 

évre szóló kegyeleti közszolgáltatási szerződést az előterjesztés melléklete szerint 
elfogadja.  

      A szerződés aláírásával megbízza a polgármestert és a jegyzőt. 
 
3.)  A Képviselő-testület a Somogy Megyei Temetkezési Szolgáltató Kft. számviteli 

szabályzatának a kegyeleti közszolgáltatás más gazdasági tevékenységtől való 
megosztására vonatkozó részét tudomásul veszi. 

 
Határidő: 2011. január 31. 
Felelős:  Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
 
5.) Előterjesztés a Városi Kórház által biztosított egészségügyi szolgáltatások elhelyezési 

és strukturális feltételeinek átalakítására  
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirend tárgyalásánál jelen van Dr. Baksai István ügyvezető, NagyatádMed Kft. 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Egy viszonylag bonyolult, de racionális helyzet a jelenlegi, ami inkább előremutat, semmint, 
hogy egy más folyamatot jelezne. 
 
Részletesen ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Szeretnék, ha az elmondott kérdéskörben a következő időszakban, azokban a hónapokban, 
amíg ez a folyamat, elsősorban nyilvánvalóan a forrásszerzés, a fejlesztés feltételeinek a 
megteremtése zajlik, e keretek között működne együtt a kórház működtetője, vagyonkezelője.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
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Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A kórház kérdése nagyon fontos a város számára, elöregedett a környékbeli populáció, sokan 
bekerülnek. Az intézmény hatalmas területet, 70.000 embert lát el, pszichiátriai vonalon 
120.000 főt, reumatológiai vonalon pedig megyei osztállyal rendelkezik.  
A Szociális és Egészségügyi Bizottság több alkalommal és részletesen tárgyalt a témáról, a 
helyszínen is. A bizottság nagy hangsúlyt fektetett, próbálta körüljárni a kérdést, próbálták 
bevonni a szakma képviselőit.  
A szakma a tervezett változtatások kérdésében – amelyek gazdasági racionalitás mellett 
történnek – nyilván bizonyos dolgok ellen tiltakozik, az ellátás nyilván zsúfoltabb lesz, de ezt 
elméletileg az emelt szintű ellátást biztosító részleg valamennyire kiváltja majd.  
Ötvöskónyi részleg behozatala számtalan problémát vetett fel, erről is részletesen tárgyalt a 
bizottság. A pszichiátriai-belgyógyászati mátrixnak érthető a lényege, egyrészt a neurológiai 
osztály ágykihasználtságának a növelése a cél, másrészt pedig érthető az, hogy nyilván kisebb 
területen, ugyanazzal a nővér-létszámmal, de kevesebb emberrel gazdaságilag hatékonyabban 
lehet működni.  
Egy racionális kompromisszumot képez ez a megoldás, mind a két fél engedett ebben a 
javaslatban az elképzeléseiből. Megérthető az, hogy ezek a lehetőségek, átmeneti 
megoldásnak gondolja, nyilván egy sikeres pályázatot követően teljesen új lehetőségek 
nyílnak meg, mellyel megváltoznak az egyes szakmák számára is a lehetőségek.  
Átmeneti megoldásként ez egy jó kompromisszum. 
 
Ormai István polgármester:  
Mindenki tudja azt, hogy milyenek a lehetőségek, milyen a mozgástér. A pszichiátriai 
rehabilitáció Nagyatádra történő beköltöztetésére vonatkozó pályázatnak megtörtént egy 
nagyon alapos, kifejezetten orvos-szakmai előkészítése, volt egy szakmai koncepciója. E 
mentén készült egy építészeti terv, amelyet a szó szoros értelmében felügyelt és áttekintett a 
szakmai stáb, folyamatos konzultációk során kialakult egy építészeti terv. A terv azt 
tartalmazta, hogy a Nővérszálló, az infúziós labor helyén, ezek átalakításával kibővítésével, 
valamint néhány udvari épület átalakításával, felújításával egy önálló szárnyként, de szorosan 
kapcsolódva már a kórházhoz – megszüntetvén egy telephelyet – kerül elhelyezésre a 
pszichiátriai rehabilitáció. A projekt elkészült, befogadták, a formai követelményeknek 
megfelelt, majd ez alól a pályázat alól globálisan kihúzták a kiírást, magyarul a pályázati 
kiírást visszavonták.  
Most újra kell indulni és egy új, ugyanebben a témában a rehabilitációs tevékenységek 
fejlesztésének a témájában kerül kiírásra biztosan - a mai Somogyi Hírlap is elég részletesen 
körbejárta a témát – egy pályázat. Ennek az ismeretében kell majd azt megfontolni, hogy 
hogyan lehet továbblépni, milyen nagyságrendű támogatást lehet biztosítani.  
A kórházat működtető NagyatádMed Kft. szabadon eldöntheti, hogy hol helyezi el az 
osztályokat, ez nem a képviselő-testület kompetenciájába tartozik, ezt a félreértések 
elkerülése végett mondja el. A képviselő-testület az osztályok struktúrájának a 
megváltoztatásában illetékes. Az önkormányzat előírta, hogy az egyes osztályok 
megszűntetése, összevonása, ágyak átkonvertálása csak a testület jóváhagyásával valósulhat 
meg.  
Ebben a programban a Neurológiai és a Belgyógyászati Osztályokból létrejövő mátrix osztály 
tartozik a képviselő-testület direkt kompetenciájába és a döntésétől függ.  
Együttműködő partner lévén a megállapodások tartalmazzák, hogy tekintettel kell lenni 
egymás érdekeire és szempontjaira, hiszen ugyanaz a felek célja, minél eredményesebben 
biztosítani a kórház működési feltételeit. Ezt is figyelembe kell venni akkor, amikor ebben a 
témában állást foglal a képviselő-testület.  
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Készítettek egy kiegészítést a megállapodás-tervezethez, amely azt tartalmazza, hogy 
amennyiben nem tudnak részt venni valami miatt ezen a rehabilitációs fejlesztési pályázaton, 
vagy nem lesz sikeres a pályázat, akkor természetesen feloldódik a működtető és az 
önkormányzatnak együtt mozgása Ez annak a pontnak egy pontosítása, amely rögzíti, hogy a 
program két szakmai szakasza ismét elválik egymástól. Reméli, hogy erre nem kerül sor, mert 
eredményes lesz az egészségügyi fejlesztéses pályázaton a részvétel.  
 
Gratulál a szakembereknek, az igazgató úrnak, hogy a Mozgásszervi Rehabilitációs Osztály a 
legjobb minősítést kapta a szakmai grémiumtól és a legmagasabb szorzóval a finanszírozást.  
Éppen a mai Somogyi Hírlapban olvasható, hogy milyen előkelő helyen végzett az Év 
Kórháza szavazáson a Nagyatádi Kórház- Rendelőintézet, a somogyi kórházak közül a 
legjobb, az első helyen végzett és összességében is 34. helyen végzett. Gratulál ehhez az 
eredményhez. 
 
Dr. Baksai István ügyvezető: 
Kovács Róbert elnök úr sajnos nem tud részt venni a testületi ülésen, Budapesten kell részt 
vennie egy tárgyaláson, amelynek az időpontját már nem tudta áthelyezni. 
Nagyon örül annak, hogy ez az előterjesztés elkészült, haladéktalanul döntést kell hozni ebben 
a kérdésben több szempontból is. El kellett indulni egy olyan úton, ami változtatásokat 
igényel a kórházon belül tekintettel arra, hogy az intézmények megújulása és a változás 
kényszere mindig benne van a levegőben, különösen igaz ez az egészségügyre is. Nem kíván 
részletesen kitérni arra, hogy mire elég jelenleg az egészségügy finanszírozása, milyen 
szolgáltatást és milyen színvonalon lehet nyújtani, különválasztva a szakmai színvonalat és 
különválasztva az épített infrastruktúrának és a meglévő eszközöknek a színvonalát. 
Jelen pillanatban adott egy helyzet, amire tettek egy előterjesztést, hosszadalmas viták után 
eljutottak idáig, hogy itt és most a képviselő-testület döntést fog hozni. Mielőtt megnyomják a 
képviselők a szavazógombot, szeretne néhány nagyon fontos dolgot elmondani, kéri az 
előterjesztőt, a képviselő-testület tagjait, hogy mérlegeljék a szavait. 
A határozati javaslat és az előterjesztés is valóban arról szól, hogy a képviselő-testület 
döntésével hozzájárul a városi kórházban a Belgyógyászati Osztály és a Neurológiai Osztály 
non-invazív mátrix osztállyá történő összevonásához. Ez egy nagyon örvendetes tény, 
tekintettel arra, hogy ezzel lehetőség nyílik arra, hogy az időszakosan változó nagyságrendű 
igénybevételhez rugalmasan lehessen alkalmazkodni. Ha frontos idő van, akkor többen 
kerülnek be az Ideggyógyászatra, amikor frontmentes időszak van, akkor többen kerülnek be 
a Belgyógyászatra. Van olyan, amikor egy-egy adott osztály, akár a Belgyógyászat, akár a 
Reumatológia ágyszáma nem elég ahhoz, hogy mindenkit le tudjanak fektetni. Ezért ad 
lehetőséget, hogy egy osztályon belül tulajdonképpen szabadon lehet gazdálkodni az ágyakkal 
és a Belgyógyászati Osztály az adott szituációban nem 61 ágyon, hanem összességében, ha 
szükséges, akár 91 ágyon gazdálkodhat, vagy fordítottja, a Neurológia, ha úgy adódik, nem 30 
ágyon van, hanem ha szükséges, akkor még három beteget, különösebb OEP pénzügyi 
elvonás nélkül – ennek finanszírozási magyarázata van – tudnak ellátni.  
A határozati javaslat 1.) pontjában szerepel az a kiegészítés, hogy „az előterjesztéshez 
mellékelt megállapodásokban foglaltak szerint járul hozzá a képviselő-testület ehhez a 
változtatáshoz” gyakorlatilag értelmezhetetlenné teszi ezt az egészet. Lehet, hogy ez nagyon 
szép kompromisszumnak látszik, valóban a korábbi elutasításhoz képest ez egy nagyon 
komoly előrelépés és köszöni is ezt a lehetőséget, de ennél tovább szeretne lépni.  
A megállapodás 5.) pontja azt rögzíti, hogy mindaddig, amíg a pályázat elbírálása meg nem 
történik és annak eredménye napvilágra nem kerül, addig ezeket a lépéseket, amiket 
egyébként a megállapodás tartalmaz négy szakaszra osztva a változtatásokat - ezzel a 
szakaszolással, annak az ütemezésével és tartalmával egyébként minden további nélkül 
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azonosulni tudnak – eltolja a jövőbe egy bizonytalan ideig. Polgármester úr is elmondta, hogy 
egyszer már volt egy pályázat, amely jól került megírásra, visszajelzések alapján akár 
nyerhetett volna, ha nem szüntetik meg a folyamatot. Sajnos bizonyos változások miatt 
továbbra is fennáll, vagy fennállhat annak a veszélye, hogy akármilyen oknál fogva egy 
pályázatot mindaddig, amíg a szerződés alá nincs írva – különböző, például az ország 
gazdasági nehézségei miatt – akármikor fel lehet függeszteni. Ezzel ergo a teljesen 
bizonytalan jövőbe helyeződik az, hogy ezeket a változásokat mikor lehet végrehajtani. Ezt 
szeretné elkerülni egyetlen dolog miatt: az, hogy a közös megállapodás 5.) pontja és 
határozati javaslat 1.) pontja össze van fűzve, ez annyit jelent, hogy mindaddig nem történhet 
semmiféle lépés, ameddig ezek napvilágra nem kerülnek. De jelent egy másik dolgot is, ami 
nem biztos, hogy az előterjesztőnek szándéka volt. Ezzel a határozattal az önkormányzat egy 
egyébként tőle független gazdasági társaság gazdálkodásába, pénzügyeibe avatkozik be. Az, 
hogy mennyibe kerül Ötvöskónyi fenntartása a kórháznak, teljesen egyértelműen 
számszerűsíthető. Azzal, hogy bizonyos lépéseket nem tudnak megtenni, a kórház 
gazdálkodásában egy jobb pénzügyi pozíciót nem lehet elérni, vagy szó szerint fogalmazva 
nem tudnak pénzt megtarkítani az elkövetkezendő időszakban, ezzel a kórház veszteséget 
szenved. Nem biztos, hogy ez volt a cél, de még egyszer hangsúlyozza, hogy ez a képviselő-
testület döntésének a következménye lehet.  
Kéri mindezek mérlegelését és annak végiggondolását, hogy meg lehet-e ezt az egész 
megállapodást valósítani az 5.) pont nélkül? Kijelenti – nemcsak a saját, hanem a Medical 
Investments Zrt. elnök-vezérigazgatója, Kovács Róbert úr nevében is – hogy ez úgy értendő, 
hogy egyébként a kórház, mint ahogy a pályázat megírása kapcsán korábban, és az eddigi 
tevékenység kapcsán szemmel láthatóan, mindenben együtt kíván és együtt fog működni a 
képviselő-testülettel, egyezteti a lépéseket természetesen a tagokkal, a polgármesterrel, vagy 
az általa megjelölt személyekkel. A változtatás kényszere jelen pillanatban itt van a 
nyakukon, az egészségügyben még nem jött el a Kánaán, ezt is figyelembe kell venni akkor, 
amikor azokat a véleményeket hallja, hogy majd zsúfoltabbak lesznek a kórtermek. Nem akar 
statisztikákkal untatni bárkit is, de el kell, hogy mondja, hogy megvizsgálták. A 
Belgyógyászati Osztály több mint fél éve két szinten működik a három helyett, de a 
betegforgalom nem csökkent.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Nagyatád Város Önkormányzata eddig is és ezt követően is, a lehetőségekhez képest – hiszen 
ez az érdeke – mindenben megpróbálja támogatni a működtetőt.  
Az ominózus 5.) pont az előterjesztésnek is és a megállapodásnak is egy sarkalatos pontja. Az 
előterjesztés kiegészítésével próbálja az önkormányzat pontosan belátható ideig kitolni ezt a 
lépést. Ez a kiegészítés azt szolgálja, hogy feloldjanak egy bizonytalanságot, hogy az 
üzemeltető tudja, hogy az önkormányzat mire gondol és meddig kívánja fenntartani a 
jelenlegi állapotot. Nyilvánvalóan, ha nem vezet eredményre a pályázat – akár azért mert 
visszavonják, akár azért, mert az aláírás előtt meggondolja magát a kiíró, vagy valamilyen 
oknál fogva ez meghiúsul – egy új helyzetet fog teremteni. A kiegészítés arról szól, hogy ez 
az új helyzet teljesen más döntéseket fog igényelni mint az üzemeltető, mint a tulajdonos 
részéről. Jelen helyzetben a tulajdonos úgy látja, hogy ahhoz, hogy sikeresen pályázzon az 
önkormányzat és mögötte az intézmény, nem kedvező, ha az Ötvöskónyi Pszichiátria 
behozatalát idő előtt elvégzik és úgymond előbb megpróbálja megoldani ezt a problémát, 
amire egyébként maga a pályázat nagyrészt fog szólni, nyilván egyéb dolgok mellett. Sokkal 
sikeresebbnek tartják taktikai szempontból azt, hogy várják meg, hogy mi a pályázat 
eredménye. Ha sikeres a pályázat, megnyílik a lehetőség, hogy akár ideiglenesen egy 
valamilyen elhelyezéssel a beruházás megvalósulásáig ezeket a lépéseket megtegye az 
üzemeltető, de nehezen lenne értelmezhető a pályázat elbírálója szempontjából is az, hogy ha 
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egyébként kész tények elé van állítva és már a pályázat elbírálási időpontjában Ötvöskónyi 
nem működne, holott a pályázat egyik célja esetlegesen, ennek a rehabilitációs részlegnek a 
behozatala, megszűntetése.  
Arról nem is beszélve, hogy különböző alternatívák is felmerülnek. Bizonyára az üzemeltető 
is elgondolkodott azon, lehet, hogy Ötvöskónyit kellene felújítani. Ha a sikeres pályázat 
lehetővé teszi, ott lehetne kialakítani pontosan azt a részleget, amelyet most Nagyatádon 
próbálnak. Idő előttinek tartják pillanatnyilag azt a lépést, amit ezzel a mátrix osztály 
létrehozásával együtt tervez az üzemeltető. Hangsúlyozza, hogy az 5.) ponthoz kapcsolódó és 
az ülésen kiosztott kiegészítés azt a bizonytalan hosszú időt behatárolja, azt is lehet tudni, 
hogy idén, legkésőbb ősszel, nyár végén valamilyen irányba el fog mozdulni. Ha a pályázat ki 
van írva, azt el fogják bírálni, az eredmény ismerete, vagy a közelmúltban történt technikai 
malőr bekövetkezése szintén új helyzetet teremt. A kiegészítés tehát ezt az időpontot 
határozza meg. Ez valóban egy kellő kompromisszum az önkormányzat részéről, kellő 
engedmény és pozitív hozzáállás ahhoz a munkához és az eredményes pályázathoz, hogy 
sikeres együttműködés legyen a jövőben is.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Racionális elképzelés az ötvöskónyi pszichiátriai 95 beteg behozatala a pályázat 
eredményességének kihirdetése után, mert akkor jön a fűtési szezon.  
 
Ormai István polgármester:  
Félreérthető volt, amit az igazgató úr mondott. Három osztály, négy részleg vonatkozásában, 
elhelyezésében, osztálystruktúrájában megtörténnek azok a változások, amelyeket 
kezdeményezett a működtető, ezek akár holnapután is megtörténhetnek. Két esetben mondja 
azt az önkormányzat, hogy létezik egy körülmény, semmi mást nem jelent, ez egy – nagy 
valószínűséggel a működtető szempontjából is - racionális szempont, hogy addig, amíg nem 
lehet tudni, hogy mit fognak tenni a rehabilitációs szolgáltatások feltételeinek a 
megváltoztatásában, addig miért szeretnék ezeket megváltoztatni? A tulajdonos egy racionális 
szempontot emelt be. Közösen elkészítik a pályázatot, eldől, hogy mire lehet pályázni, 
bekerül-e ebbe a dokumentumba és akkor ismeretes, hogy mire pályáznak. Erre már lehet 
tervezni ennek kapcsán, kiderül, hogy sikeres lesz-e a pályázat vagy nem, vagy visszavonják-
e a pályázatot, vagy bármilyen eset megtörténik. A kiegészítés azért készült, hogy utána egy 
új helyzet alakul ki és az a kötöttség, amelyet az igazgató úr mondott, az nem egy kötöttség, 
hanem egy együttmozgása egy racionális dolognak. Az önkormányzat megtesz jó néhány 
lépést, tudomásul veszi, elfogadja, ill. hozzájárul, kérik, hogy ezt a folyamatot közösen vigyék 
végig, majd ennek a folyamatnak az eredményeként létrejövő helyzetben történjenek meg a 
további lépések.  
Azért volt félreérthető, mert az igazgató úr azt mondta, hogy a tulajdonos addig mindent 
megállít. Az első szakasz teljesen egyértelműen működik. Az energetikai szempont nagyon 
fontos a közeli jövő szempontjából. A tulajdonos kezdi elkötelezni magát amellett, hogy 
igenis meg kell valósítani Nagyatádon egy energia-megtakarítást eredményező programot, 
amelyben a zászlóshajó a kórház. Az önkormányzat is racionálisan gondolkodik, nem 
magának takarít meg, hanem kvázi a működtetőnek – lehet ezt különböző módon érteni – de 
mégis azt mondja, hogy az az ésszerű, hogy a kórház legyen ennek a fő kedvezményezettje, 
hiszen ott lehet jelentős megtakarításokat elérni. Az önkormányzat hozzáállása és 
megközelítése messze az együttműködést szolgálja.  
 
Dr. Baksai István ügyvezető NagyatádMed Kft.: 
Természetesen tisztában vannak azzal, hogy a pályázati lehetőséget azzal eljátszani, hogy „ja, 
közben megszűntettük a problémát” nagy badarság lenne részükről. Ez természetesen nincs is 
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benne az egészben.  
Ettől függetlenül is lehet pályázni, egyszer jön az elhelyezés jobbításának a lehetősége is, az 
eszköztár fejlesztés, épületfejlesztés, annak rendje és módja szerint benne van a pályázatban. 
Az alternatívák tekintetében természetesen szintén számoltak mindenféle lehetőséggel, 
ezeknek a tervezett lépéseknek a megvalósítása semmit nem ront a pályázati esélyeken, de 
egyébként nagyságrendileg hat hónapról van szó. Hozzávetőlegesen Ötvöskónyi fűtése 6 
millió Ft éves szinten, az áram-csatorna és szennyvíz-díj pedig 7 millió Ft, tehát nem csak a 
fűtésről beszélnek az adott szituációban.  
Mindezeket mérlegelni kell, már csak azért is, mert Ötvöskónyi beköltöztetése – mint olyan –
nem egyik napról a másikra megy, hanem egy folyamat. Ahogy a lépések a kórházon belül 
egymásra épülnek, úgy lehet Ötvöskónyiban csökkenteni a létszámot és néhány hónap 
szükséges ahhoz, hogy onnan – ha úgy akarják, akkor – mindenki beköltöztetésre kerüljön. 
Csak nem biztos, hogy első körben mindenkit be akarnak onnan költöztetni.  
Még egyszer kéri, hogy a képviselő-testület mérlegelje az elmondottakat, mert a kórház 
működése szempontjából a mai világban nem egy jelentéktelen összegről van szó.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Szociális és Egészségügyi Bizottság  által 
tett javaslatot. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a javaslatot 9 igen szavazat és 2 
tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városi Kórház által biztosított egészségügyi 
szolgáltatások elhelyezési és strukturális feltételeinek átalakítására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatát a kiegészítéssel együtt. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
11/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztéshez 

mellékelt megállapodásban foglaltak szerint járul hozzá a Városi Kórházban a 
Belgyógyászati Osztály és a Neurológiai Osztály non-invazív mátrix osztállyá történő 
összevonásához. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza Nagyatád Város Polgármesterét a megállapodás 

aláírására. 
 
Határidő: 2011. január 31. 
Felelős:  Ormai István polgármester a határozat közléséért és a megállapodás 
aláírásáért 
 
6.) Előterjesztés az intézményi alapító okiratok módosítására  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
Kiegészítés: 
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Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Művelődési Központ alapító okirata tévedésből kimaradt az előterjesztés mellékleteiből, de 
a határozati javaslat első pontjában szerepel valamennyi alapító okirat, a Művelődési Központ 
is. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az intézményi alapító okiratok módosítására 
vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
12/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi intézmények 

alapító okiratainak módosítását a mellékelt módosító okiratok szerint jóváhagyja: 
 

- Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
- József Attila Kollégium 
- Városi Könyvtár 
- Művelődési Központ 
- Városgondnokság 
- Nagyatádi Közoktatási Intézmény  

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosító okiratokat és az egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okiratokat az aláírást követően – törzskönyvi 
nyilvántartás céljából – a Magyar Államkincstárnak küldje meg. 

 
Határidő: 2011. február 4. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
7.) Előterjesztés a központi ügyeleti szolgálat feladatainak ellátására megkötött 

közreműködői szerződés felbontására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a központi ügyeleti szolgálat feladatainak 
ellátására megkötött közreműködői szerződés felbontására vonatkozó előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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13/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 

1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Lona Medic 
Egészségügyi Szolgáltató Kft-vel megkötött közreműködői szerződés felmondását 
Dr. Kertész Zsuzsanna Katalin ügyvezető kezdeményezésére 2011. február 1. 
napjával jóváhagyja azzal, hogy a szerződésben kikötött két hónapos felmondási 
időtől és ezen idő alatti ellátási kötelezettség teljesítésétől eltekint. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a közreműködői szerződés 

felbontására. 
  

Határidő: 2011. január 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
8.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 1/a. szám alatti ingatlan bérleti díj 

megállapításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Széchenyi tér 1/a. szám alatti 
ingatlan bérleti díj megállapításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
14/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi 22 helyrajzi 

számú Nagyatád, Széchenyi tér 1/a. szám alatti 2.149 m2 nagyságú földterületen lévő 
földszint+emelet+tetőtér, összesen 1070,7 m2 hasznos alapterületű szálláshely és 
étterem kialakítású ingatlan bérleti és üzemeltetési jogára a Mobil Gastro Service 
Kft.-vel megkötött szerződés alapján az ingatlan 2011. évi bérleti díját évi 1.699.380.-
Ft+ÁFA + a szálláshely forgalmának 10 %-ában állapítja meg.  

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti üzemeltetési 

szerződés módosításának aláírására.  
 
Határidő: 2011. január 31. 
Felelős:    Ormai István polgármester 
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9.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő 
helyiség bérleti hasznosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti 
társasház földszintjén lévő helyiség bérleti hasznosításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
15/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Kossuth utca 1. 

szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 1368/A/3 helyrajzi számú, több 
helyiségből álló, összesen 141 m2 alapterületű helyiség 3 éves bérleti jogának 
elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonhasznosítási rendeletében foglalt feltételekkel 
meghosszabbítható. 

 
b.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 

jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 
 

c.) A helyiség alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is a Képviselő-testület által 2011. évre elfogadott irányadó 
bérleti díj 60 %-ában állapítja meg azaz: 786.-Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 
110.826.-Ft+ÁFA összegben. 
A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 

- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bruttó bérleti díj 1 %-a, de minimum bruttó 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, 
és módja: a bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába, készpénzbe. 
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d.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak 2011. évre vonatkozik. Az minden 
évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre 
megállapított fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 

 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 
 

1. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a bérlő kijelölésére vonatkozó 

döntést követő 15 napon belül – a hivatal pénztári órái alatt – kerül 
visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor az első 
havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve a 

bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 
- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 

pályázatát visszavonja. 
- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti szerződést 

neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki felróható okból 
meghiúsul. 

 
f.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
 

A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának a Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 

Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-79800000 számú letéti 
számlájára. 

A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, a helyiségek műszaki átadás-átvételéről 

felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
g.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
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A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó pályázati 
ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a legmagasabb bérleti 
díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöli. 

 
3. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, valamint 
rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
4. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2011. január 28. 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
 
10.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú 

beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 
0220/53 helyrajzi számú beépített telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
16/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, a Nagyatád, Taranyi út mellett fekvő, volt laktanya területén lévő, 
nagyatádi 0220/53 helyrajzi számú 31.611 m2 nagyságú beépített telephelyét 
értékesítésre kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephelyre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
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3. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephely értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
a.) A telephely értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja, az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben meghatározottal azonos 
összegben állapítja meg, összesen 13.207.000.-Ft, azaz Tizenhárommillió-
kettőszázhétezer forint, amely ÁFA mentes. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére az adásvételi szerződés aláírásával 
egyidőben, egy összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie.  

c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 
- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közművekre és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
- az esetlegesen felmerülő környezeti kármentesítés elvégzése és annak 

költsége, 
- amennyiben Nagyatád Város Önkormányzata készíti el az adás-vételi 

szerződést, akkor a szerződéskötési költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, 
de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget a telephely tulajdonjogát 
elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál 
vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 600.000.-Ft, azaz Hatszázezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevő kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 
 

4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
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5. A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a telephely értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: 2011. január 28. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
11.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Dr. Novák János elnök 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 

 
 
17/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2011. január 26-i ülésén átruházott hatáskörben a Nagyatád, 
Somogyszobi utcában lévő, nagyatádi 844/2 helyrajzi számon elhelyezkedő víztoronynál 
rádiótelefon bázisállomás létesítéséhez és üzemeltetéséhez szükséges terület bérletére a 
Vodafone Magyarország zrt.-vel (1096 Budapest, Lechner Ödön fasor 6., 
cégjegyzékszám: 01-10-044159) kötött bérleti szerződés meghosszabbítására hozott 
döntését jóváhagyja.  
 
 
12/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kérdések: 

 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Kéri a polgármester urat, tájékoztassa a lakosságot a Konzervgyárral történt tárgyalás 
eredményéről. 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Az alternatív energia-előállító üzem létesítésével kapcsolatos tárgyalás eredménye mi volt? 
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Ormai István polgármester:  
Az elmúlt időszak legfontosabb negatív irányú fejleménye a Konzervgyárral kapcsolatosan 
történt. A Konzervgyárban dolgozók tájékoztatták arról, hogy elindult egy nagyon intenzív 
átszervezési folyamat a Schenk és Társa Konzervipari Kft. keretein belül, amely hátrányosan 
érinti a Nagyatádi Konzervgyárat. Azonnal felvette a kapcsolatot az ügyvezetővel, 
tájékoztatást kért, ill. a dolgozók körében is tájékozódott.  
A Nagyatád Városi Televízióban már beszélt arról, hogy egy nagyon súlyos helyzet állt elő, 
érzelmileg megközelítve egy igazán tradicionális nagyatádi gazdasági tevékenység, a 
konzervgyártás megszűnéséről van szó. A cég tulajdonosát, a Nagyatádon meglévő, az elmúlt 
években gyártási tevékenységet végző csemegekukorica és zöldborsó-gyártó kapacitást 
áthelyezik Szigetvárra, ahol a gazdasági társaság központja és konzervgyára található. Ez a 
bejelentett szándék és elhatározás a tulajdonos részéről. A gazdasági társaság egy német 
tulajdonos birtokában van, aki meghozta ezt a döntést és azt a feladatot adta a magyarországi 
vezetőknek, hogy valósítsák meg ezt a folyamatot. Ez azt jelenti, hogy 2011 nyarán, oly 
hosszú évtizedek után nem gyártanak konzervet Nagyatádon. 
Egyértelművé tette a cégvezető számára, hogy ezt egy nagyon rossz lépésnek tartja, amely 
hátrányos a város számára, nem értenek vele egyet, nem tudják elfogadni ezt a lépésüket 
akkor sem, ha azt jelezte, hogy a mostani állományban lévőknek a döntő részét akarják 
foglalkoztatni. Ez már egy bizonytalan jövő.  
Azt tervezik, hogy áthozzák az árut Szigetvárról, Nagyatádon raktározást, kiszerelést, 
címkézést, csomagolást, árukiadást terveznek, az exporttevékenységhez kötődő engedélyezett 
raktáruk csak itt van Nagyatádon, emiatt is ide akarják hozni az árut, a dolgozók egy részét itt 
alkalmaznák, a másik részének pedig Szigetváron ajánlanak munkát.  
Azzal kezdte, hogy egy tradicionális nagyatádi gazdasági tevékenység, a konzervgyártás 
megszűnéséről van szó, ami elfogadhatatlan számára, de az eszközök nagyon kevesek, 
ugyanakkor arról is van szó, hogy ez jelentős hátrányt okoz a városnak, hiszen egy gazdasági 
teljesítmény szűnik meg. Az a termelési érték, ami Nagyatádon volt és ami után helyi adót 
fizetett a gyár, így ebben a formában megszűnik. Nyilván ezt nem hagyják annyiban és 
igyekezni fognak ebből valamit visszaszerezni, de a bevételek csökkenni fognak és a vízi 
közműveken szedett bevételek is csökkenni fognak, leesik a kapacitás a vízi közművek 
használatának.  
Vannak olyanok, akik pozitívan gondolkodva azt mondják, hogy volt jó öt, vagy hat évük, 
ennyi idővel ezelőtt ugyancsak pengeélen állt a gyár sorsa bizonytalan volt, hogy lesz 
termelés, szakmai befektető vásárolja-e meg és továbbtermelnek, vagy pedig egy pénzügyi 
befektető, aki abban érdekelt, hogy megszűnjön az egész és eladja, amit el lehet adni 
mindenestül, úgy, ahogy van. Akkor szakmai befektető vette meg a gyárat, valóban voltak 
tényleg kiemelkedően jó időszakok, amikor óriási mennyiséget és értéket termeltek. Akkor, 
abban az évben a tulajdonos döntésekor a képviselő-testület egy nagyon jelentős kedvezményt 
biztosított a szennyvíz-díjból. A mostani érték szerint 2010-ben 104 Ft nettó különbség volt a 
gyár javára a szennyvíz-díjban, ez azt jelenti, hogy minden köbméter után ekkora 
kedvezményt biztosított az önkormányzat az elmúlt évek során. Ha volt olyan év, amikor 
200.000 köbmétert bocsátott ki a gyár, akkor ezt meg kell szorozni 104 Ft-tal, ennyi 
kedvezményt kaptak azért, hogy itt folytassák a termelést és itt maradjanak. Ezt a korábbi 
döntést most is helyesnek tartja. Nyilván a termelés hullámzásával együtt hullámzott ez az 
érték, más eszközök is bevetésre kerültek, az önkormányzat nagyon sokat segített a gyárnak 
abban, hogy elsősorban a szennyvíz-kibocsátással kapcsolatos műszaki-technikai jellegű 
problémákat el lehessen hárítani, meg lehessen oldani.  
A nagyatádi szennyvíztisztító korszerűsítését továbbra úgy tervezik, hogy a Nagyatádi 
Konzervgyár egyetlen forint hozzájárulása nélkül – soha nem is gondolta úgy az 
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önkormányzat, hogy kér tőlük ehhez pénzt – ebben a fejlesztési programban úgy kerül 
kialakításra, hogy alkalmas arra, hogy mindenféle mellékhatások nélkül ezt a fajta 
szennyvizet is tudja majd tisztítani.  
Az igazgató úr elmondása szerint egy teljesen racionális gazdasági számítás alapján döntöttek 
így. Két helyen nem akarják fenntartani a termelést, két eszközrendszert kell működtetniük, 
ami nem teszi versenyképessé a terméket, amelyet nagyon nehéz úgy elhelyezni a piacon, 
hogy az nyereséges legyen. Mindenki láthatja az üzletekben, hogy tucatnyi csemegekukorica-
fajtát lehet már vásárolni, nagyon sokan ráálltak a gyártásra-forgalmazásra, nagyon nyomott 
az ár. Ezzel indokolják, hogy a költségeket csökkenteni kell. Nagyatádon is és Szigetváron is 
egy hőtermelő berendezést kellene cserélniük, újat beállítaniuk, ami a termelés alapja, ezt nem 
akarják mind a két helyen megvalósítani, ehhez és hasonló piaci-gazdaságossági 
szempontokkal indokolták a lépésüket.  
Az igazgató úr meglátása szerint nem lehet tenni semmit ebben a folyamatban. 
 
Májusban be lehet adni a kivitelezésre a pályázatot a szennyvízprogram vonatkozásában, az 
előkészítésre megérkezett a támogatás, ebből elkészülnek a szükséges dokumentumok, 
munkák, ezeket a dokumentumokat a második fordulóra be kell adni, ott ezeket ellenőrzik, de 
alapvetően a támogatás rendelkezésre áll, le van kötve a fejlesztési támogatás ebből a 
pénzügyi alapból, amelyre történt a pályázás. Megérkezett a szennyvíztisztító elvi-vízjogi 
létesítési engedélye – mint az egyik legfontosabb engedély- készen van a részletes 
megvalósíthatósági tanulmány, amelyet az irányító hatóság jóváhagyott, beadásra került a 
hálózat elvi vízjogi létesítési engedély-kérelme a szükséges dokumentumokkal, készülnek a 
közbeszerzési dokumentációnak a különböző elemei, tulajdonképpen a tervek szerint elkészül 
mindaz, amire az önkormányzat a támogatást kapta és amely arra szükséges, hogy ezt a 
csomagot beadják. Ez azt jelenti, hogy ennek az elbírálása, megvizsgálása, a támogatási 
szerződés megkötését követően a közbeszerzés lebonyolítása után, 2012-ben a kivitelezés 
megkezdődhet, a program megvalósul. Fedett tisztítómedencékkel, berendezésekkel egy 
teljesen korszerű és új üzem lesz úgy, hogy a szennyvíz-iszap elhelyezés is változni fog, nem 
kell kazettákban kihordani a Béke utca végébe, hanem egy száraztechnológiával kerül 
feldolgozásra és aztán hasznosításra a szennyvíz, tehát egy alapvető változás lesz.  
 
Két kezdeményezés van alternatív-energia vonatkozásában. Az egyik éppen a szennyvíz-iszap 
elégetésével foglalkozna és az ebből származó energiát szeretné felhasználni. Az 
önkormányzattól egy-két adatot kértek, amit megadtak, nyilván mindenkit fogadnak és 
ellátnak információval a hivatalban.  
A másik a műanyagok feldolgozásából származó energiahordozó kinyerés, amelynek az 
ügyintézője József László nagyatádi szakember, ő kereste meg az önkormányzatot ezzel a 
tervvel. Természetesen mind a két témában nyitott az önkormányzat.  
Egy harmadik folyamat a napenergia-hasznosítására irányul, egy ötlet, egy kezdeményezés 
fogalmazódott meg, létezik olyan hely, ahol meg lehetne valósítani.  
A maga részéről különösen támogatja ezeket a kezdeményezéseket, különösen a napenergia-
hasznosítással kapcsolatosat, hiszen az nem jelent a környezetre semmilyen káros hatást. Egy 
támogató, segítő szerepet kell vállalnia az önkormányzatnak, esetleg olcsón megvásárolná a 
kinyert energiát. A termálenergia-hasznosításában kezdeményező szerepet kell vállalni, meg 
kell találni azt a mezsgyét, amelyen elindulva előre tud lépni a város.  
 
A Bárdos Lajos Általános Iskola műszaki átadás-átvételének kezdete a holnapi napra van 
kitűzve. A műszaki átadás-átvételre 30 nap áll rendelkezésre. Az építési-kivitelezési munka 
mellett egy ilyen folyamat is elkezdődhet. Ezzel párhuzamosan zajlik a bútorzat gyártása-
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beszerzése, a sporteszközök beszerzése – ezekben döntött a képviselő-testület – indításra 
kerül a hangszerek, a technikai és logopédiai eszközök beszerzését.  
Amennyiben a műszaki átadás-átvétel lezajlik, az esztétikai hibák kijavítása megtörténik, egy 
finomtakarítás, a berendezések elhelyezése is megtörténik, ezeket követően április 20-án a 
tavaszi szünet előtti utolsó tanítási nap délutánján ünnepélyes keretek között kerül átadásra az 
iskola a gyerekek és a pedagógusok számára. A tavaszi szünet után már oda mehetnek tanulni 
a diákok. Látszik, hogy nagyon intenzíven, szisztematikusan halad a munkák utolsó szakasza.  
 
A bölcsőde rekonstrukciója vonatkozásában az önkormányzat megkapta a támogatást, a 
kivitelezésre vonatkozó ajánlatkérés folyamatban van, négy nagyatádi vállalkozótól kértek 
ajánlatot. Április végéig a bölcsőde is a helyén tevékenykedik, majd május első hetében az 
Alkotmány utcai Napsugár Óvoda átköltözik a Rozsnyói utcai óvodába és a következő 
napokban pedig a bölcsőde a Napsugár Óvoda helyére költözik ideiglenesen. A 
munkaterületet május közepén tervezik átadni a kivitelezőnek, akinek szeptember 15-ig került 
meghatározásra a határidő. A bölcsőde szeptember végén visszaköltözik a helyére, október 1-
től a felújított és kibővített bölcsődébe mehetnek dolgozni, az óvoda pedig visszaköltözik az 
eredeti helyére.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
18/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 
12/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazat mellett elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
19/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
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13.) Interpellációk, kérdések 
 

A napirenddel kapcsolatosan nincs hozzászólás.  
 

 
14.)  Előterjesztés a Képviselő-testület 291/2010.(XII.16.) számú határozatának 

végrehajtásáról 
  Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Képviselő-testület 291/2010.(XII.16.) számú 
határozatának végrehajtásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 10 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
20/2011. (I. 27.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete a Somogy Takarék Szövetkezet által nyújtott hitelek 
fedezetéül a Nagyatád 75/7 hrsz, Városi Strandfürdő ingatlanra 100.000.000,- Ft 
keretbiztosítéki jelzálogjog bejegyzését jóváhagyja. 
 
Határidő: 2011. január 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
Egyebek 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Március 12-én hagyományteremtő szándékkal egy nagyszabású városi rendezvény, a városi 
sportbál kerül megrendezésre, amelyre ezúton meghívja az érdeklődőket.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A múlt testületi ülésen már szóba került a fiatalok szórakozási módja, ill. lehetősége, mellyel 
kapcsolatban több problémára is felhívta a figyelmet. Kérdezi a jegyző asszonyt, tett-e 
lépéseket a szórakozóhelyek ellenőrzése vonatkozásában? Tekintettel a közelmúltban 
Budapesten történt balesetre, kéri, hogy legyen egy intő jel, a jövőben is fordítsanak hangsúlyt 
a szórakozóhelyek nyitva tartásának, a részt vevők létszámának ellenőrzésére, a működési 
engedélyek kiadására. Budapesten a jegyző felelősségét feszegették, most derülnek ki a 
működési és egyéb engedélyekre vonatkozó anomáliák országos szinten.  
Nem az a cél, hogy a nagyatádiak amúgy is kevés lehetőségét is elvegyék, sokkal inkább az, 
hogy kulturált szórakozási helyek legyenek, ahol kulturáltan tudnak szórakozni a fiatalok. A 
szülők felelőssége ugyanúgy fennáll, Budapesten is felmerült, hogy mit keresnek 18 év alatti 
fiatalok szórakozóhelyeken. A szülők is figyeljenek oda, hogy hol szórakoznak a gyermekek, 
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hogyan és mikor térnek haza, mert csak együtt lehet hathatósan fellépni annak érdekében, 
hogy Nagyatádon még hasonló jellegű események se történjenek.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az alpolgármester úr felvetését követően az ügyintézővel átbeszélték a feladatokat, a két 
szórakozóhely – ahol rendszeresen tartanak diszkókat - működési engedélyét áttekintették, az 
engedély kiadását megelőző megfelelő eljárások megtörténtek.  
Az eseti hosszabb nyitva tartást be kell jelenteniük a működtetőknek, amelyet minden esetben 
meg is tesznek. Az ellenőrzés az elmúlt években – részben a jogszabályi kötelezettségek 
hiánya miatt elmaradt, részben pedig az apparátus korlátozott lehetőségei miatt – elmaradt.  
Szükség szerint megszervezésre kerül a városi szórakozóhelyek, egységek ellenőrzése. A 
diszkó-baleset kapcsán a rendőrség is fokozottan ellenőriz, a velük való együttműködés 
formáját, lehetőségét meg kell vizsgálni. A sajnálatos eset kapcsán nagy valószínűséggel 
jogszabályváltozások várhatók az ellenőrzési kötelezettségek vonatkozásában.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A Kossuth u. 7. szám alatti társasház képviselője jelezte, hogy a csapadéklefolyó rendszer 
nem működik, a probléma itt kijavításra is került, de ugyanez a hiba több helyen fennáll.  
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy az ilyen – közérdekű – jellegű felvetéseket az interpellációk, kérdések 
napirend keretében tegyék meg a képviselők. Az interpellációkra nem jelentkezett senki, ezért 
azon továbbléptek. Az egyebek című napirend inkább olyan témákról szól, mint amit Ludas 
alpolgármester úr vetett fel.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A közös képviselő már bejelentette, tudnak a problémáról, abban maradtak, hogy a saját 
csapadékvíz elvezető rendszerük tisztítása, szükség esetén karbantartása egészen a befogadóig 
az ő feladatuk. A közös képviselő urat arról tájékoztatta, hogy a tavasz folyamán e speciális 
esetben kijavításra kerül a probléma, tekintettel arra, hogy ezeket a munkákat téli időszakban 
nem lehet elvégezni. A választ a képviselő elfogadta.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A decemberi testületi ülésen a testület döntött az 1. sz. helyi járatú vonal megszüntetéséről, 
ugyanakkor egyidejűleg a Volánnal megegyezett arról is, hogy a Kivadár, ill. a háromfai 
autóbuszok fogják kiváltani ezeket a járatokat. A lakók jelezték, hogy sok esetben nem állnak 
meg ezek a helyközi járatok, a gyerekeket nem veszik fel a reggeli időben. Kéri, hogy a 
probléma valamilyen módon kerüljön orvoslásra, hogy a jövőben ne kelljen a gyerekeknek 
gyalog járni az iskolába a Béke utcától.  
 
Ormai István polgármester:  
Mit mondott a Volán? Két dolgot mondott, az egyik az, hogy a Háromfa – Bakháza – Kivadár 
felől érkező iskolabusz hozza el a gyerekeket és a helyközi járatoknak ott megállóhelye van, 
ha ott az utas, akkor meg kell állni. Ez annyira természetes!  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Szintén így gondolja, hogy ennek így kellene történnie, de több alkalommal nem álltak meg. 
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Ormai István polgármester:  
Az iroda munkatársa még egyszer egyeztessen telefonon a Volánnal, mert abban maradtak, 
hogy a Háromfáról induló iskolabusz megáll és felveszi a bodvicai gyerekeket és hozza be 
őket az iskolába és a helyközi járatok pedig a buszmegállóban megállnak és felveszik az 
utasokat. Kéri, hogy haladéktalanul jelezzék a Volán felé, hogy ez így történjen a jövőben.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
A tanúszás a második félévben is folytatódik. Megoldható-e az eddig is alkalmazott 
buszjárat?  
 
Ormai István polgármester:  
Ebben is megállapodott az önkormányzat a Volánnal, négy napról szóló menetrend van, 
ugyanolyan szisztéma szerint, mint korábban. Ebben nem is volt változás, de ezt is meg kell 
kérdezni.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1745 órakor 
bezárja. 
 
 

K.m.f. 
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